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Even voorstellen: de nieuwe redacteur 

De afdeling Nijmegen en ondergetekende kennen elkaar al weer een paar jaar.  Toen ik, gestimuleerd door Johanna, de  hobby 

weer oppakte, was een bijwoning van een afdelingsavond bijna een must.  Ludwig kende ik nog van mijn vroegere redacteurschap 

bij Succulenta en de afdeling bleek een gezellige en warme groep mensen te zijn. Graag bezocht ik vanuit Bennekom de bijeenkom-

sten.  Helaas bleek Nijmegen een zwart gat te hebben, het Keizer Karelplein, dat alle materie (autoverkeer) van de stad opzuigt en 

in mijn nachtmerries daar eeuwig blijft.  Gelukkig bleek er een  ontsnappingsmogelijk te zijn en belandde ik te laat en zwetend de 

school. Dit nooit meer, een extra reden om te verhuizen naar Cuijk waar al een gastvrij huis was.  Samen een nieuw begin maken is 

gelukt en ook de hobby  kreeg vleugels.  

De afdeling zijn wij zelf en  tezamen moet het werk gedaan worden. Zoals Riet in dit nummer aangeeft, Theo heeft zeer veel ge-

daan en is nu nog heel actief. Graag wil ik wat werk van hem overnemen, verwacht geen wonderredacteur. Dus op- en aanmerkin-

gen graag, kopij erg graag en heb vooral leesplezier bij Noviocactum.   

 

Kleptomanie. 

Hebberigheid is een slecht gewoonte maar wie heeft nooit een plant gezien die in de verkeerde kas stond. Hmm een stukje vragen 

bij een medeliefhebber lukt vaak wel maar wat  te doen bij een openbare collectie zoals een botanische tuin?  Aan een boompje zo 

volgeladen mist een enkel pruimpje niet. Vragen is lastig als er niemand is en toevallig heb ik altijd wel wat papieren zakjes op zak. 

Het een en ander gecombineerd  kan een aardige kleptoverzameling  opleveren. Ik sta hier niet alleen in, vele jaren gelden bezoch-

ten de tuinbaas, de assistent-tuinbaas van Paleis Het Loo en ik de beroemde Kew Gardens. En laat daar nu het originele Afrikaantje 

uit de 17de eeuw daar staan met enkelvoudige dus niet gevulde bloemen. Een van de drie op de uitkijk en binnen een paar secon-

den hadden wij zaad voor de  baroktuin van Paleis Het Loo.  En het gezegde ‘Gestolen goed gedijt niet’ klopte hier niet want het 

zaad kwam in Apeldoorn geweldig op.  Ook  op Tenerife stak de begeerte weer op in de Palmentuin van Santa Cruz.  En ook dit 

verse zaad kwam prima op en opeens heb ik palmen die in de handel niet te krijgen zijn.  Schuldig voelen, nou eigenlijk niet.  

Grappig of niet, begeerte kan ook opgeroepen worden. Zo is in Zuid-Afrika onlangs het Mesemgeslacht Conophytum op de CITES-

lijst 3 terecht gekomen. Dat houdt een lokale bescherming in, buiten Zuid-Afrika is het geslacht niet wettelijk beschermd. Gevreesd 

moet worden dat de  handel in deze kwetsbare, langzaam groeide plantjes door deze maatregel alleen maar gestimuleerd wordt.   

 

Ben  

 

 

 



Verslag bijeenkomst 11 april. 
 
Aanwezig 9 leden en de gastspreker Theo Rengelink van de afdeling De Achterhoek (onlangs het voorzitter stokje van Henk Viscaal 
overgenomen). 
Als Theo deze bijeenkomst opent feliciteert hij als eerste Johanna en Ben die nu officieel samenwonen. 
Dan is er een woordje voor onze jubilaris Nia. Ze had namelijk een speld van de vereniging ontvangen voor haar 25 jarig lidmaat-
schap. Daar wij dat via haar zelf gehoord hadden op het eind van de maart bijeenkomst konden wij er nu pas aandacht aanbeste-
den. Theo vermeldt dat hij haar alsnog gevonden heeft bij “nieuwe leden” in “het aureool” nummer 3 juni 1998. (RM: in het aureool 
nummer 2 van april staat bij de notulen van 3 maart dat onze gaste Nia van Burgt overweegt om lid te worden van de afdeling). Nia 
vertelt zelf dat ze toen in het bezit was van een “centenboom” en een aeonium en meer interesse kreeg toen ze Jac leerde kennen 
want “die was van de planten”. 
Na de woorden en felicitaties en het aanschouwen van de ontvangen speld wordt haar een mooie bos bloemen namens ons allen 
uitgereikt. 
Hierna heeft Jac nog wat mededelingen over de aanstaande plantjesmarkt bij de Limos-kazerne. Hij heeft zelf een kraam en wij als 
afdeling hebben ook een tafel zo groot als een marktkraam. De markt is op 21 mei van 1 tot 4 uur (aanwezig zijn om 12 uur en inrij-
den vanaf de Postweg). 
Vervolgens komt Ben met de mededeling dat hij – gezien de vele werkzaamheden van Theo- in goed overleg met Theo het redactie-
blaadje gaat overnemen. 
Johanna meldt nog over onze excursie op 5 juni: verzamelen en vertrek vanaf de McDonalds Beuningen om half 10. Aantal personen 
die zich aangemeld hebben 12. 
Onze gastspreker Theo Rengelink zit dan al een tijdje klaar om te beginnen met zijn verhaal over wortel- en wolluizen. Hij vertelt dat 
het voor de bestrijding niet interessant is dat er zoveel soorten wolluizen zijn. Met op het scherm wat foto’s zeer uitvergroot van al 
onze plaaggeesten krijgen we een interessant en geanimeerd verhaal te horen. De larven zijn zó klein en met het blote oog niet te 
zien, maar juist in dit stadium zijn ze zeer mobiel. Kijken en kijken dus is het devies. Maar een ding is zeker: helemaal vrij van deze 
plaaggeesten kom je niet. 
Na de pauze vertelt hij over de sciaravliegjes/rouwvliegjes. En dat in biologische en goedkope potgrond juist veel vliegjes uitkomen: 
m.a.w. de eitjes zitten dus al in de grond. 
Er staan diverse bestrijdingsmiddelen op tafel (al dan niet in NL verkrijgbaar). Ook de gele afvangplaatjes voor de vliegjes, Spruzit-R 
en diverse biologische middelen. Op de website https://www.biogrowi.com/ is veel te vinden. Oa. Stenema en forni-mite wordt 
door Theo genoemd. 

Ook heeft hij, volgens Theo een zeer goed boek het Duitstalige boek van Thomas Brand meegenomen: Pflanzenschutz bei Kakteen 
und andere Sukkulenten. 
Al met al is het- ondanks al die enge beestjes- een zeer geanimeerde en gezellige avond. 
Dank aan onze gastspreker. 
 
 
 

 

 

 

 

 

https://www.biogrowi.com/


 
 

Ander excuus is dat wij niet meer bericht ontvangen van de landelijke secretaris van Succulenta dat een bepaald persoon 25, 40 0f 
50 jaar lid is en of wij als afdeling zelf de speld willen uitreiken of zoals dat bij 40 of 50 jarig lidmaatschap op de ALV gebeurt. 
In nog vroegere tijden kreeg de afdelingssecretarissecretaris elk jaar een uitdraai van de leden met de vraag of deze lijst overeen-
komt met de leden van de afdeling.  
 
Nu wat Theo betreft alles ( nou ja wat afdelingsactiviteiten betreft) nog maar eens uitgeplozen. Dat was natuurlijk al vaker ge-
beurd voor bepaalde gelegenheden. 
 
Een citaat van Tijs tijdens de speech bij de viering van het 70 jarig jubileum (2006) van onze afdeling waarbij Theo tot erelid van 
de afdeling benoemd werd: 
Jubilea vormen altijd een reden voor evaluatie. We hebben ons afgevraagd of we nog iets vergeten waren de afgelopen jaren. Of 
ons jubileum een aanleiding moet zijn om iemand in het zonnetje te zetten. En dat is inderdaad zo. 
Bij een terugblik op het afgelopen decennium - en verder - valt de grote inzet van één bijzondere persoon voor onze vereniging op. 
Niet alleen is hij oneindig lang voorzitter geweest en grote stimulator van onze cactusmarkt, en wat al niet meer, maar ook is hij 

Nog een jubilaris !! 
En wat voor een!!. 
Binnenkort wordt Theo op de ALV gefêteerd met zijn 50 jarig lidmaatschap van Succulenta. Hoezo en waarom nu in  
Noviocactum…. 

Onlangs moesten wij van Nia zelf horen dat ze voor haar 25 jarig 
lidmaatschap een speld had ontvangen van de vereniging. Dat 
hebben we als afdeling nog een beetje recht kunnen zetten in 
onze vorige bijeenkomst. Bloemetje overhandigd en Theo een 
speech gehouden. 
Maar wat gebeurde er toen daarna! Min of meer bij toeval 
kwam ik er ook achter dat Theo dit jaar 50 jaar lid is van Succu-
lenta. 
Beiden jubilarissen waren mij ontschoten! Jaar na jaar schreef ik 
op onze ledenlijst bij onze leden datum intrede Succulenta. Mijn 
kleine excuus dat het al 2 jaar niet meer gebeurd is, is dat wij 
door corona nauwelijks bij elkaar kwamen. De ledenlijst maakte 
ik nog wel puur voor mezelf maar in kader van privacy werden 
ze niet meer rondgestuurd. En in de coronajaren had ik de da-
tums intrede ook niet meer overgeschreven. En van de 
“nieuwere” leden is datum ingang onbekend. 



hij erin geslaagd de boel steeds bij elkaar te houden. Daarom willen wij graag Theo Heijnsdijk benoemen tot ere-lid van onze 
afdeling vanwege zijn vele verdiensten. 
 

 
 

Ook Tijs in het jubileumboekje van ons 75 jarig bestaan van de afdeling Nijmegen (2011): “Als er één woord is dat zijn voorzitter-
schap kenmerkt, is dat ‘rust’”. 
 
Wat ik nog meer vond een citaat (2019) uit mijn email naar onze afdelingsleden voor de voordracht om Theo lid van verdienste te 
maken te maken. 
In 1986 tot algemeen bestuurslid van onze afdeling gekozen. 
Reeds in mei 1988 voorzitter tot 2006 waarop hij zich niet meer herkiesbaar stelde; volgens zijn eigen zeggen: er moet maar eens 
wat nieuw bloed in de afdeling. (toen dus al bijna 20 jaar vz) 
In dat jaar (2006) hebben we hem tot erelid van de afdeling gekozen (bij het 70jarig bestaan van onze afdeling) 
Na een ad-interimperiode van Tijs, kwam Foppe maar na zijn plotselinge dood in mei 2013 werd Theo weer voorzitter a.i. waarna 
hij weer tot voorzitter werd gekozen op de jaarvergadering van 2014. Dus totaal al 23 jaar voorzitter en 25 jaar in het bestuur. 
 
Zie ook Succulenta augustus 2019 verslag van de notulen ALV 2019 punt 2. Mededelingen en binnengekomen en uitgegane stuk-
ken : Achtereenvolgens worden de verzoeken door de vergadering goedgekeurd om: ……de volgende vijf personen te benoemen 
tot lid van verdienste ……. Theo Heijnsdijk van de afdeling Nijmegen en tevens bestuurslid. 
 
 
 

 
 



 

 

 
En weer maar eens in de archieven gedoken. 
Want Theo kwam “pas” bij de afdeling waarschijnlijk voor het eerst in december 1984 ; daar staat een krabbeltje dat hij aanwezig 
was. Ook vond ik een brief waarin Johanna, die toen de afdelingssecretaris was, aan de ledenadministrateur meldt dat Theo niet 
op de lijst staat van afdelingsleden maar dat wel zo moet zijn. 
Kortom een jubilaris van 50 jaar lid Succulenta en (als wij dan 1984 aanhouden voor de afdeling) volgend jaar 40 jaar lid van de 
afdeling. 
 
Theo, we weten dat je deze maand niet op de afdelingsavond aanwezig bent. 
We maken het goed op een van onze zomerse kasbezoeken! In deze Noviocactum, met voor het eerst Ben Groen als de nieuwe 
redacteur, alleen wat feitjes over jouw lidmaatschap bij onze afdeling. 

Riet 


